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          Rada Gminy Lubomino 
 

PROTOKÓŁ Nr LI/2023 
z LI Sesji Rady Gminy Lubomino 

z dnia 28 listopada 2023 roku 
 
LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 
 

Lp. Nazwisko Imię Status 
 

1 Beczak Magdalena obecna 
 

2 Chyżyński 
 

Adam obecny 

3 Czaplicka 
 

Izabela obecna 

4 Grablewski 
 

Wiesław obecny 

5 Karpiński 
 

Józef nieobecny 

6 Krysik 
 

Dariusz obecny 

7 Lisowski 
 

Tomasz nieobecny 

8 Łosiewicz 
 

Jarosław obecny 

9 Naguszewski 
 

Zdzisław obecny 

10 Perdian 
 

Andrzej obecny 

11 Przybyszewski 
 

Damian obecny 

12 Sienkiewicz 
 

Stanisław nieobecny 

13 Stańczyk 
 

Zbigniew nieobecny 

14 Świtalski 
 

Robert obecny 

15 Wieczorek 
 

Adam obecny 

 
Obecni 11 
wszyscy 15 
procent 73,33 % 
Kworum zostało osiągnięte 

 
Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 0:00 – 10:40) 

 
LI Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w Zespole Szkół w Lubominie – aula II piętro. 
Początek posiedzenia o godz.: 0900 . 
Zakończenie posiedzenia o godz.: 1118. 
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Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała otwarcia LI Sesji Rady Gminy Lubomino 
informując, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. 2022 poz. 559 z późn.zm.) oraz § 40 ust.1 Statutu Gminy 
Lubomino stanowiącego załącznik do Uchwały nr XII/83/2019 Rady Gminy Lubomino z dnia 28 
listopada 2019 roku (Dz.Urz. Woj. Warm.-Maz., z 2020 r. poz.37). 
 
W oparciu o listę obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad. 
 
W imieniu własnym oraz radnych przywitała wszystkich gości, mieszkańców przed monitorami, 
sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników urzędu, Panią Skarbnik, Pana 
Wójta oraz w imieniu własnym przywitała radnych.  
 
Kolejno przedstawiła proponowany porządek obrad, który został przesłany radnym wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubomino na lata 2023 – 2030. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2023. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 

Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego 
„Pomoc w zakresie dożywiania na terenie Gminy Lubomino” na lata 2024 – 2028. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznawania nieodpłatnej pomocy w formie posiłku,  świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lubomino w roku szkolnym 

2022/2023 w tym o wynikach egzaminu ósmoklasistów. 
10. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
11. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
12. Zamknięcie obrad. 

 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad jako punkt 9  
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
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Lubomino a Gminą Kiwity w sprawie powierzenia Gminie Lubomino realizacji zadania 
publicznego Gminy Kiwity z zakresu pomocy społecznej. 
Chodzi o to aby poszerzyć pozyskiwanie uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy o 
Gminę Kiwity.  
    
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała wniosek pod głosowanie.  
 
 
głosowanie Wniosek o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Lubomino a Gminą Kiwity w 
sprawie powierzenia Gminie Lubomino realizacji zadania publicznego Gminy Kiwity z zakresu 
pomocy społecznej. 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
status ilość 
ZA 11 
PRZECIW 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 
wynik Wniosek został przyjęty 
 
Nie było więcej uwag do porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała nowy porządek obrad.  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubomino na lata 2023 – 2030. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2023. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 

Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego 
„Pomoc w zakresie dożywiania na terenie Gminy Lubomino” na lata 2024 – 2028. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznawania nieodpłatnej pomocy w formie posiłku,  świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Lubomino a Gminą Kiwity w sprawie powierzenia Gminie Lubomino 
realizacji zadania publicznego Gminy Kiwity z zakresu pomocy społecznej. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lubomino w roku szkolnym 
2022/2023 w tym o wynikach egzaminu ósmoklasistów. 

11. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
13. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała pod głosowanie nowy porządek obrad.   
 
 
głosowanie Nowy porządek obrad. 
 

Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
status ilość 
ZA 11 
PRZECIW 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 
wynik Nowy porządek obrad został przyjęty.  
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Ad.2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Lubomino na lata 2023 – 2030. 
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 10:40 – 12:55). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Budżetu i finansów 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 4 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących”. 

W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubomino na lata 2023 – 2030. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 7 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 4 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert WSTRZYMAŁ SIĘ 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/317/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2023 – 2030. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Ad.3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 
2023. 
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 12:55 – 15:00). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Budżetu i finansów 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 4 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących”. 

W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Lubomino na rok 2023. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 7 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 4 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert WSTRZYMAŁ SIĘ 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/318/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2023. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad.4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 
3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 15:00 – 18:40). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że: 

Komisja Budżetu i finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 3 głosach „za”, 0 
głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym”. 

Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 3 
głosach „za” , 0 głosach ”przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących”.  
 
W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia Rocznego 

programu współpracy Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 6 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 5 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert WSTRZYMAŁ SIĘ 
15 WIECZOREK Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/319/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Lubomino z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego 
„Pomoc w zakresie dożywiania na terenie Gminy Lubomino” na lata 2024 – 2028. 
Pełny przebieg pkt 5 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 18:40 – 19:45). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i 
Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za” , 0 głosach 
”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących”.  
 
W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 

osłonowego „Pomoc w zakresie dożywiania na terenie Gminy Lubomino” na 
lata 2024 – 2028. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/320/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Pomoc w zakresie dożywiania na 
terenie Gminy Lubomino” na lata 2024 – 2028. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznawania nieodpłatnej pomocy w formie posiłku,  
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 
Pełny przebieg pkt 6 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 19:45 – 22:30). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i 
Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za” , 0 głosach 
”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących”.  
 
W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznawania nieodpłatnej pomocy w 
formie posiłku,  świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024 – 2028. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
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10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/321/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznawania 
nieodpłatnej pomocy w formie posiłku,  świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 
2028. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad.7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 
Pełny przebieg pkt 7 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas:  22:30 – 25:05). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i 
Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za” , 0 głosach 
”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących”.  
 
W związku z tym, że uchwała była procedowana na komisjach zwróciła się z pytaniem czy są 
pytanie do projektu uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 
posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024 – 2028. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
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4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/322/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024 – 2028. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad.8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino. 
Pełny przebieg pkt 8 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 25:05 – 56:00). 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poprosiła o wprowadzenie do tematu 
wnioskodawców. 

Radny Robert Świtalski „Pan Przewodniczący Sienkiewicz złożył projekt uchwały w sprawie 
zmiany statutu, czy raczej uzupełnienia tego statutu o następujący zapis:  

1) po § 10 dodaje się § 10a w brzmieniu: 
 „ § 10a. Rada gminy wybiera ze swojego grona Przewodniczącego i 2 
Wiceprzewodniczących Rady.”, 
 

2) w §12 w ust. 2 i w ust. 3 w pkt. 2 wyraz „Wiceprzewodniczącego” zastępuje się 
wyrazem „Wiceprzewodniczących”. 
 

„Proszę Państwa ponieważ do tej pory mieliśmy taką oto sytuację,  że mieliśmy jednego 
wiceprzewodniczącego, którego większość radnych wójtowych wybrała na 
wiceprzewodniczącego, podobnie w tym samym czasie, bo to tego samego dnia się stało co 
wybrano tutaj siedzącą Panią Czaplicką. Sytuacja wygląda w ten sposób, że naszym zdaniem 
jest niezasadne, aby był tylko jeden wiceprzewodniczący w tej sytuacji, która zaszła, ponieważ 
wszyscy doskonale Państwo, mieszkańcy, którzy oglądają jakby widzicie, że Pana Lisowskiego 
od bardzo długiego czasu nie ma wśród nas. No jest chory, życzymy mu zdrowia, modlimy się 
o jego zdrowie, żeby wrócił do nas tu jak najprędzej, ale tymczasem sytuacja 
w radzie gminy jest sytuacją no nie do przyjęcia dlatego, że została sama Pani Czaplicka 
uprawniona do tego, żeby prowadzić obrady. W ostatnim czasie no stało się tak, że Klub 
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Radnych „Dobra Zmiana” trzykrotnie próbował zwołać sesję zgodnie z prawem, no 
ale Pani Czaplicka mówiła, że jest chora i tyle i tak to właśnie wygląda. Dlatego nie możemy 
mieć w radzie gminy takiej sytuacji, bo to prawnie jest jakaś taka niedoskonałość statutu.” (…)  

„Sytuacja jest taka, że moim zdaniem powinniśmy -  tak jak zresztą Pani tutaj radca prawny 
słusznie zauważyła, że prędzej byłoby odwołać wiceprzewodniczącego i powołać nowego na 
czas kiedy nie ma obecnego wiceprzewodniczącego. Wtedy kiedy Pan Lisowski by do nas 
powrócił można by w ciągu jednej sesji z powrotem tą sytuację przywrócić. Moim zdaniem 
byłoby to szybciej i mniej problemu. Natomiast też musimy mieć takie uzasadnienie, czy też 
umocowanie prawne, że być może to jest dobre, jeżeli tych wiceprzewodniczących będzie 
dwóch, bo w razie jakiejś choroby, czy niemocy, no to wtedy będzie mógł ktoś inny zastąpić 
osobę, która nie może.  Jeszcze jedna rzecz jakby wierzę w to, że Państwo radni będziecie na 
tyle demokratyczni, że skoro macie przewodniczącego z waszej strony i wiceprzewodniczącego 
z waszej strony, to drugiego wiceprzewodniczącego, jeżeli ta poprawka w statucie wejdzie w 
życie, zechcecie poprzeć, żeby z Klubu Radnych „Dobra Zmiana” był to wiceprzewodniczący. 
Mam nadzieję, że nie będziecie popełniać tej obstrukcji, która się dzieje obecnie w Sejmie i w 
Senacie.” 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ja tylko w formie sprostowania bo jedynie Pan Radny Sienkiewicz 
złożył wniosek, natomiast uchwałę przygotowała Pani Marzena z Panią Iloną, to tyle.” 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „A ja chcę się odnieść do oszczerstw, które mnie tutaj 
znowu spotykają. Wystarczyło wykazać się dobrą wolą i po prostu do mnie zadzwonić. Mój 
numer telefonu nie jest tajemnicą, chociaż jest prywatny. Zwoływanie sesji w art.  20 ust. 3 
ustawy o samorządzie gminnym jest instrukcyjny - Naczelny Sąd Administracyjny w wyroku 
prawomocnym - można to sobie doczytać w tym wyroku oraz w komentarzach do 
uchwały, w doktrynie prawa to jest ujęte. Poza tym nie mam obowiązku nikomu przedkładać 
swojego zwolnienia lekarskiego. Nikt nie jest moim pracodawcą, moje dane zdrowotne są tak 
zwanymi danymi wrażliwymi z godnie  z art. 9 ust. 1 RODO. Ujawniam tylko tyle informacji 
o swoim stanie zdrowia na ile to zakłóca prowadzenie przeze mnie funkcji, i tyle też ujawniłam, 
te wiadomości są na stronie urzędu gminy, BIP - Rada Gminy na tę kadencję.” (…)  

„Nie oczekuję z Państwa strony tak zwanej dobrej woli. Od razu mogę powiedzieć, że 
będę przeciw. Poza tym to się jeszcze głównie wiąże z dodatkowymi wydatkami bieżącymi z 
budżetu gminy, powołanie kogoś na taką funkcję. Przechodzimy do głosowania zamykam 
dyskusję.” 

Radny Robert Świtalski „Otworzyła Pani dyskusję. Ja jeszcze się nie wypowiedziałem.”   

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Zamykam dyskusję, bo ona się staje nie 
konstruktywna. Proszę się nie denerwować.” 

Radny Robert Świtalski „Proszę mi dać dokończyć.”   

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Dość mam obrażania. Panie radny przywołuję Pana 
do porządku po raz pierwszy. Panie Radny proszę o kulturalnie zachowywanie się.”  

Radny Robert Świtalski „Nie skończyliśmy dyskusji w tym temacie.” 
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Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Nie wyobrażam sobie tej  dyskusji w formie obrażania 
za zasadną.  Nie ma Pan merytorycznych argumentów. Proszę o kulturalne zachowanie się.” 

Radny Robert Świtalski „Kulturalnie to niech się Pani zachowuje.” 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Proszę o zachowanie kultury. To, co Pan mówi 
świadczy tylko o Panu. Na ochłodzenie emocji Pana radnego  10 minut przerwy.” 

 

Przerwa w obradach (czas transmisji: 35:10 – 46:30) 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „ Wznawiamy obrady po przerwie. Przechodzimy do 
głosowania.” 

Radny Robert Świtalski „Chciałem powiedzieć, że chce dokończyć. Chce dokończyć debatę na 
temat tej uchwały, ponieważ Pani wrzuciła mnóstwo półprawd i nieprawd i to trzeba 
sprostować, to co Pani przed chwilą wypowiedziała.” 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Nie ma debaty. Przechodzimy do głosowania nad 
projektem uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino. ” (…) 

„Zwracam Panu Radnemu uwagę po raz drugi. Proszę nie zakłócać porządku. 5 minut przerwy.” 

 

Przerwa w obradach (czas transmisji: 47:45 – 54:25) 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „ Wznawiam obrady po przerwie będziemy głosować 
projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino.” 

 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Lubomino. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 6 uprawnionych 11 
PRZECIW 4 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 1 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena PRZECIW 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela PRZECIW 
4 GRABLEWSKI Wiesław WSTRZYMAŁ SIĘ 
5 KARPIŃSKI Józef - 
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6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław PRZECIW 
10 PERDIAN Andrzej PRZECIW 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/323/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie zmiany Statutu Gminy Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Lubomino a Gminą Kiwity w sprawie powierzenia Gminie 
Lubomino realizacji zadania publicznego Gminy Kiwity z zakresu pomocy społecznej. 
Pełny przebieg pkt 9 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 56:00 – 1:08:40). 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Szanowni Państwo bardzo proszę o wyrażenie 
zgody na podpisanie porozumienia z Gminą Kiwity ponieważ zgodnie z § 7 ust. 4 
Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia osoba może być 
skierowana do domu prowadzonego przez inną gminę lub inny powiat niż gmina, powiat 
właściwy ze względu na jej miejsce zamieszkania pod warunkiem zawarcia porozumienia. 
Mając na uwadze powyższe, kierując się wnioskami osób niepełnosprawnych, chętnych do 
uczestniczenia w zajęciach w Środowiskowym Domu Samopomocy w Wolnicy jest 
tak jakby zasadne podpisanie tego porozumienia ponieważ na chwilę obecną mamy już wnioski 
osób, które chciałyby uczestniczyć w naszych zajęciach. Statutowa liczba naszego domu jest 50 
osób na chwilę obecną mamy tych osób 40 - 41 ponieważ jedna decyzja zostanie wydana i 
dlatego też proponujemy objęcie wsparciem osób z Gminy Kiwity pomocą i działalnością 
naszego domu.” 
 
Radny Robert Świtalski „Chciałem zapytać, bo rozumiem, że tak jak Pani powiedziała na chwilę 
obecną jest 40 uczestników?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Tak w tej chwili 40 i będzie 41, ponieważ są 
złożone dokumenty już o wydanie decyzji.” 
 
Radny Robert Świtalski „A ilu uczestników może być?” 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „50 mamy w tej chwili statutową liczbę. To znaczy 
zawsze w pierwszej kolejności obejmowane są pomocą osoby z Gminy Lubomino, oczywiście 
jeżeli takowe zgłoszą swoją chęć uczestniczenia w zajęciach. Zawsze są one tak jakby w 
pierwszej kolejności. Osoby spoza terenu gminy są jeżeli są wolne miejsca i w tej sytuacji są, że 
tak powiem, przyjmowane.” 
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Radny Robert Świtalski „Wcześniej była taka sytuacja, że tych uczestników mogło być dużo 
więcej zakontraktowanych. Proszę przypomnieć jaka to była liczba?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Dom generalnie przystosowany jest na 60 osób. 
Zmniejszyliśmy liczbę statutową ze względu na to, że nie było uczestników. Zmniejszyliśmy 
liczbę statutową na 50, ale jeżeli będzie taka sytuacja i będą osoby chętne i będą złożone 
wnioski o to żeby dojść do domu to zawsze możemy występować do wojewody o zwiększeniu 
liczby statutowej.” 
 
Radny Robert Świtalski „Czyli to zmniejszenie statutowe było tylko raz i ono było z 60 na 50 
tak?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Z 60 na 50. To znaczy na początku w ogóle było 
25 później 32 i ta liczba wzrastała aż do 60 po rozbudowie.” 
 
Radny Robert Świtalski „Ci uczestnicy, którzy są w jakiś sposób zainteresowani Wolnicą to do 
tej pory korzystali z…?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Nie uczestniczyli w żadnych zajęciach ponieważ 
Gmina Kiwity nie posiada Środowiskowego Domu Samopomocy.” 
 
Radny Robert Świtalski „Proszę powiedzieć jak przewiduje Pani w takim razie do 
transportowanie uczestników z tak odległych miejsc jak Gmina Kiwity?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Dowozimy swoim środkiem transportu. Tak 
dostosujemy transport, żeby zapewnić dowóz tych osób do naszej placówki.”  
 
Radny Robert Świtalski „Dobrze i to porozumiemy między jedną i drugą gminą w jakiś sposób 
nam te środki będzie rekompensować czy nie?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „To znaczy porozumienie jest po to, żeby ci 
uczestnicy mogli uczestniczyć w zajęciach. Natomiast środki finansowe są przekazywane przez 
wojewodę na te osoby.”(…)  
 
„Pieniądze idą tak jakby za uczestnikiem bo decyzje kierującą wydaje Gmina Lubomino. Do 
niej pływają wszystkie dokumenty związane z uczestnictwem, czyli zaświadczenia lekarskie, 
wywiad środowiskowy i Gmina Lubomino wydaje decyzję kierującą do środowiskowego 
domu.” 
 
Radny Robert Świtalski „Z Pani rozeznania ilu tych uczestników będziemy mogli pozyskać?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Na chwilę obecną mam cztery 
już zdeklarowane osoby. Piąta z informacji Pani kierownik też będzie, a jeszcze jest możliwość 
najprawdopodobniej siedmiu osób.” 
 
Radny Robert Świtalski „Wtedy będzie Pani musiała zwiększyć statutową ilość miejsc.” 
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Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „No jeżeli będzie taka konieczność to na pewno 
będziemy wnioskować do Pana Wojewody o zwiększenie liczby miejsc statutowych.” 
 
Radny Robert Świtalski „Rozumiem,  że bez względu na liczbę i tak nadal mieszkańcy Gminy 
Lubomino będą mieć pierwszeństwo. Czyli jeżeli zdarzy się tak, że będzie Pani miała na przykład 
komplet uczestników i będzie potrzeba umieścić czy też zaproponować miejsce w tym ośrodku 
komuś z naszej gminy to co Pani wtedy zrobi?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Zwrócę się o zwiększenie liczby miejsc do 
wojewody.” 
 
Radny Robert Świtalski „To już Pani będzie musiała się zwrócić z tego co Pani mówi no bo mówi 
Pani, że ma Pani pięciu i jeszcze będzie siedmiu no to już jest 12. Jeżeli 
ma pani 41 plus 12 no to już mamy 53 osoby.” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Te siedem to są osoby,  które mogą uczestniczyć. 
To jeszcze nie jest uzgodnione, nie jest ustalone do końca z tymi osobami dlatego, że te 
osoby też muszą przyjechać. Z reguły wygląda to tak, że zapoznają się z domem i deklarują 
wtedy swoje uczestnictwo. Taką mam informację od Pani Kierownik z Gminy Kiwity, natomiast 
jak będzie ponieważ tam są różne zależności. Może być taka sytuacja, że będą wszystkie 
miejsca statutowe zajęte, a osoba z Gminy Lubomino będzie chętna więc niestety będzie 
oczekiwała na przyjęcie bo ja nie mogę usunąć osoby, która już chodzi chyba, że zespół 
stwierdzi, że osoba po jakimś tam okresie kwalifikuje się już do warsztatu terapii zajęciowej, 
który przygotowuje na rynek pracy chronionej. Wtedy taka osoba decyzją zespołu, że 
tak powiem zostaje informacja przekazana, że ta osoba powinna uczestniczyć 
w WTZ. Natomiast jeżeli nie, no to jest lista rezerwowa i ta osoba oczekuje.” 
 
Radny Robert Świtalski „No o to mi chodziło, żeby tutaj to wyjaśnić. Czyli to nie do końca jest 
tak, że ta osoba z Gminy Lubomino będzie miała pierwszeństwo.” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Ma pierwszeństwo, jeżeli są wolne miejsca.” 
 
Radny Robert Świtalski „ Mówimy o sytuacji kiedy tych miejsc mogłoby zabraknąć no to wtedy 
nie ma żadnych preferencji tylko po prostu normalnie w kolejkę jest wpisywana w 
tym stanie rzeczy jaki jest. Gdyby taka sytuacja zaszła no to trochę głupio, że bierzemy 
uczestników skąd indziej, a o własnych nie zadbamy.” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „ Dbamy o własnych jeżeli są takie osoby, które 
się zgłaszają. W tej chwili dwie osoby generalnie z Gminy Lubomino zgłosiły się no i zostały 
przyjęte ale są sytuacje losowe, uczestnik wyprowadza się, pogarsza się na tyle stan zdrowia, 
że musi być umieszczony na przykład w ośrodku całodobowym, bo takie sytuacje też się 
zdarzają ze względu na różnego rodzaju niepełnosprawności i stany psychofizyczne danej 
osoby. Nigdy nie jest tak, że ci uczestnicy chodzą stricto cały czas, bo są zgony, są różne 
sytuacje. Bardzo dużo uczestników w okresie covidu też niestety zmarło i no te miejsca 
generalnie się tam pojawiają, są długie nieobecności, że uczestnik na przykład przybywa w 
szpitalu i w to miejsce można wziąć osobę, która oczekuje, tak jakby na zastępstwo. Nie mamy 
innej możliwości żeby wspomóc te osoby, bo naprawdę osoby bardzo potrzebują tego wsparcia 
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z Gminy Kiwity, bardzo są zainteresowani uczestnictwem. Pierwsza decyzja jest na trzy 
miesiące no i gmina Kiwity też podejmuje taką uchwałę chyba na jutrzejszej sesji bodajże o 
tym, żeby ci uczestnicy mogli korzystać więc ja bardzo proszę o przychylną opinię i podjęcie 
tej uchwały.” 
 
Radny Adam Wieczorek  „Pani kierownik, a z jakimi gminami jeszcze ościennymi mamy umowę 
podpisaną?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Z Gminą Dobre Miasto i Gminą Lidzbark 
Warmiński.” 
 
Radny Dariusz Krysik „ Jak jest z kadrą w tej chwili, bo wiem, że tam kiedyś były jakieś 
problemy, bo ograniczona jest liczba uczestników, która może przypadać na jednego 
instruktora czy specjalistę. Jak w tej chwili wygląda ta sytuacja kadry?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „W tej chwili kadra jest  zapewniona na liczbę 
uczestników. Jeżeli osoby dojdą i będzie zwiększenie liczby uczestników będzie konieczność 
zatrudnienia kadry ze względu na utrzymanie wskaźnika.” 
 
Radny Dariusz Krysik „Na rynku jest ta kadra do pozyskania?” 
 
Kierownik ŚDS w Wolnicy Małgorzata Kozioł „Tak. Mamy w tej chwili nawet 
osobę, która chce wrócić do pracy ponieważ urodziła dziecko. Musiała odejść na jakiś tam czas 
w tej chwili jest chętna do powrotu do pracy, także, aby tylko były miejsca zapewnione, żeby ci 
ludzie byli zabezpieczeni to myślę, że kadrę też będziemy mogli pozyskać.” 
 
Nie było więcej pytań do projektu uchwały.  
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Lubomino a Gminą Kiwity w sprawie 
powierzenia Gminie Lubomino realizacji zadania publicznego Gminy Kiwity z 
zakresu pomocy społecznej. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena ZA 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela ZA 
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
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7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR LI/324/2023 z dnia 28 listopada 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Lubomino a Gminą 
Kiwity w sprawie powierzenia Gminie Lubomino realizacji zadania publicznego Gminy Kiwity 
z zakresu pomocy społecznej. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Lubomino w roku 
szkolnym 2022/2023 w tym o wynikach egzaminu ósmoklasistów. 
Pełny przebieg pkt 10 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 1:08:40 – 1:09:45). 
 
Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Czy są pytania do Pań Dyrektorek? Nie widzę.” 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie Małgorzata Ługowska – Połoniewicz „Chciałam 
się tylko pochwalić. Wczoraj akurat nasza polonistka miała egzamin na nauczyciela 
dyplomowanego ale też właśnie akurat tą polonistkę chciałabym pochwalić tutaj na forum gdyż 
wynik egzaminu z języka polskiego w Wilczkowie był najwyższy w powiecie.” 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Gratuluję.” 

 
 
Ad.11. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pełny przebieg pkt 11 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 1:09:45 – 1:24:45). 
 
Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odczytał informacje o swojej działalności pomiędzy XLIX 
(26.10.2023) a LI (28.11.2023) Sesją Rady Gminy Lubomino. 
 
Radny Adam Wieczorek „Czy ten zakup mikrobusu jest zrealizowany?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Bus jest już zrealizowany. Został wczoraj przez PFRON 
odebrany, rozliczony i środki finansowe myślę, że niedługo wrócą do nas na konto.  Natomiast 
jeśli chodzi autobus jeszcze trochę, ale lada dzień.” 
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Radny Adam Wieczorek „Ale te już używane busy i busik to zostaną własnością gminy?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Tak. Użyczamy Pani Kierownik na 5 lat zgodnie z zasadami 
PFRON- u.” 
 
Radny Adam Wieczorek „Ale te co już są, te poprzednie?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ten jeden poprzedni jest już przygotowywany jutro na wyjazd po 
samochód strażacki, który będąc z 29 na 30 albo z 30 na 31 odbierać strażacy.”  
 
Radny Adam Wieczorek „Ale  jaki jest dalszy los, pójdą na przetarg czy będą służyć gminie?”  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Mają nasi panowie kierowcy pomysł na to. Chcieli wszystko 
sprzedać, kupić lepszy, ja się tak do końca na to nie zgodziłem. Powiedziałem, żeby sprzedać 
te, które stoją w garażu. Ten samochód jest doprowadzony do porządku, natomiast  jest słabym 
samochodem na teren. On się nadaje na przewóz po drogach raczej lepszych, a nie 
gruntowych, więc dlatego oni nie bardzo sobie go chcą wziąć, ale sprawdzimy go w tej chwili 
w trasie,  600 km w jedną i 600 km w drugą stronę, zobaczymy jak się spisze. Podwójne turbo, 
wymieniony jeden wtrysk, bo był problem z nim, ustawiony przez naszych chłopaków, więc 
zobaczymy jak będzie się spisywał. Jak ocenią, że jest dobry, to będziemy się zastanawiać. Na 
razie nie ma pomysłu na to, żeby go zbywać.” 
 
Radny Adam Wieczorek „Do punku trzeciego, co było powodem zawieszenia wydania 
decyzji?” 
 
Kierownik RGKiT Karolina Jaczewska „Postępowanie było zawieszone ze względu na to, że taką 
opinię wydały organy opiniujące. Przedsięwzięcia budowy tych cielętników jest 
przedsięwzięciem potencjalnie oddziaływającym na środowisko w związku z czym inwestor 
złożył nam kartę informacyjną. Na podstawie karty oceniamy czy istnieje potrzeba oceny 
oddziaływania na środowisko. Po opiniach organów opiniujących i w naszej opinii ta ocena jest 
wymagana, więc zawieszamy postępowanie i zobowiązujemy inwestora do przedstawienia 
raportu oddziaływania na środowisko. On taki raport złożył i w momencie kiedy on złożył raport 
odwieszamy postępowanie i sprawa znowu jest w toku.” 
 
Radny Adam Wieczorek „Cały czas chodzi o tą działkę sprzedaną przez gminę w Rogiedlach?” 
 
Kierownik RGKiT Karolina Jaczewska „Tak.” 
 
Radny Robert Świtalski „Ciekawa sytuacja, bo ja dostałem na maila informacje o Pańskiej 
działalności 21 listopada, a Pan tutaj wykazuje do 28 listopada, no więc nie wiem jakaś magia 
się dzieje. 23, przepraszam, dostaję informację na temat Pańskiej działalności, która zawiera 
się do 28.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Czas sporządzenia informacji zgodnie z naszym statutem  
jest na 2 dni przed sesją. Musi zostać  dostarczona  radnym na dwa dni przed sesją. Natomiast 
granice terminów wyznaczają kolejne sesje bo się mówi między sesjami. Gdyby ta sesja 
odbywała się 21, to pewnie byłby tu 21 tak, jak ona się odbywa. Jak ona się odbywa  
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28 to jest napisane 28.  Chodzi o przedział czasowy między 26 października a 28 listopada. 
Sporządzona jest do tego dnia, w którym została napisana i przesłana do Państwa radnych  a 
to że jest między sesjami, a sesja jest dzisiaj, no to Pan wybaczy, ale innych dat wpisać nie 
mogłem.” 
 
Radny Robert Świtalski „Do punktu szóstego chciałem zapytać. Ten przetarg, o którym Pan 
tutaj mówi, czy to chodzi o te nieczystości płynne?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Odpady komunalne.” 
 
Radny Robert Świtalski „Komunalne, czyli zwykłe śmieci tak?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „No już Pan powinien o tym wiedzieć, że odpady komunalne to 
nie tylko  zwykłe śmieci, bo są to gabaryty, bo są to jeszcze takie inne pod różne kody tych 
odpadów.” 
 
Radny Robert Świtalski „Chciałem zapytać, bo tutaj jest napisane z terenu Gminy Lubomino i 
ich transport do instalacji komunalnej właściwej dla gminy Lubomino, czyli co to znaczy, że 
terenie gminy będziemy je gromadzić?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Jesteśmy grupą gmin, dla której odbiorcą odpadów jest Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Olsztynie. Dla naszej gminy konkretnie miejscem odprowadzenia, 
odwiezienia odpadów wszystkich zebranych jest to miejsce. Każda gmina ma swój punkt, 
do którego oddaje swoje odpady, dla naszej gminy tym miejscem jest właśnie ZGOK. Firma, 
która wygra może również skorzystać z takiego składowiska, który znajduje się za lidzbarkiem, 
to jest taki punkt przeładowczy, tam można odwieźć albo bezpośrednio do Olsztyna.” 
 
Radny Robert Świtalski „Rozumiem, że tych firm jest więcej niż ta, która do tej pory nas 
obsługuje tak?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Firm, które obsługują wywóz odpadów jest dużo, dlatego 
ogłaszamy przetarg. Oczywiście ta firma musi wcześniej jeszcze u nas wykupić zezwolenie na 
taki wywóz czyli się zarejestrować i wtedy wziąć udział w przetargu. Ale firm jest choćby 
Coma choćby Remondis, wcześniej mieliśmy właśnie ZUTiK z Dywit muszą one spełniać 
określone przepisami ustawy wymagania i startować w przetargu.  Ogłaszamy taki przetarg w 
tej chwili na trzy lata. Mieliśmy na rok, ale ta cena zmienia się po prostu tak, że nie bardzo 
możemy sobie teraz wykalkulować jaki będzie koszt w przyszłym roku, więc jak ustawimy 
konkretnie na trzy lata to będziemy mogli przewidywać w budżecie ile będzie na rok 2025 i ile 
będzie na rok 2026, bo to będzie zapisane w naszej umowie. Jeśli chodzi o to, gdzie wywozimy, 
no to są tak zwane rejony w województwie ustalone przez marszałka i w danym rejonie 
odwozimy do ZGOK-u, bo tutaj jest ten centralny okręg, który odbiera odpady.  Tym centralnym 
okręgiem jest ZGOK i tam odwozimy swoje odpady i firma która ma wygrać musi skalkulować 
cenę zbiórki odpadów na terenie gminy i odwóz do utylizacji.” 
 
Radny Adam Chyżyński „Jeszcze w sprawie tych przetargów na te samochody, czy tam jest pod 
uwagę brana ekologia przy zakupie tych samochodów, żebyśmy za dwa lata nie mieli problemu, 
że nie będziemy mogli ich używać?” 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur „Tak. EURO 6e  jak dobrze pamiętam.”  
 
 
Ad.12. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
Pełny przebieg pkt 12 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 1:24:45 - 2:17:20). 
 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Pozwolę sobie zacząć. Dostali Państwo na maila 
informację dotyczącą świadczonych usług dla pacjentów z Gminy Lubomino z Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Lidzbarku Warmińskim. Do biura ona dotarła 16 listopada, Państwo ją otrzymali. 
Dotyczy ona pisma z 6 listopada 2023 roku i tutaj Pani Monika Drążewska informuje nas, że 
przedstawia nam zestawienie dotyczące danych. Dostali Państwo na maila tabelkę mam 
nadzieję, że się Państwo z tym zapoznali.” 

Kolejno Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr 0102-400/23 Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 8 listopada 2023 r. w sprawie badania zgodności z prawem 
Uchwały Nr XLIX/312/2023 Rady Gminy Lubomino z dnia 26 października 2023 r. w sprawie 
wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lidzbarskiemu na wykonanie 
przedsięwzięć drogowych. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie stwierdziło 
nieważność Uchwały. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Radny Robert Świtalski „Nasuwa się pytanie takie, czy ktoś pod względem formalnoprawnym 
tą uchwałę sprawdził, przygotował? Jak to się stało, że doszło do procedowania tej uchwały?” 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Po prostu chcieliśmy uzyskać zgodę rady na to, żeby zawrzeć 
z Panem Starostą umowę na współfinansowanie i gdybyśmy nie napisali kwoty byłoby wszystko 
dobrze, natomiast myśmy chcieli być dokładniejsi. Napisaliśmy to, że wiedząc o tym, że jedna 
inwestycja już jest po, przetargu mieliśmy kwotę dokładną te 44.000,00 zł. Natomiast druga 
jeszcze jest przed przetargiem stąd napisała Pani Karolina ze mną razem, że do takiej kwoty, bo 
nie wiadomo co przetarg przyniesie. Dla Regionalnej Izby Obrachunkowej nie spodobało się to, 
że intencje połączyliśmy z budżetem, ponieważ wychodzimy poza to co w budżecie nie jest 
napisane. Nam się wydawało, że im rada więcej wie tym lepiej. Natomiast uchwała intencyjna 
nie wiąże jeszcze, bo przecież jak ja nie podpiszę porozumienia to mimo, że są kwoty to i tak to 
nie wejdzie w życie.  Tak myśmy do tego podeszli i tak nam się wydaje, że uchwała intencyjna 
powinna jak najwięcej przekazać wiedzy dla rady skoro rada upoważnia wójta do zawarcia 
porozumienia. Skoro RIO uważa inaczej, więc my się do tego dostosujemy. Natomiast ja 
uważam, że zgodę Państwa mam na to, żeby zawrzeć porozumienie z Panem Starostą 
przynajmniej niepisaną. Ja wiem, że uchwałę trzeba jeszcze raz podjąć, ale ja rozumiem, że 
skoro Państwo się zgodziliście to nie wycofacie się z tego, żeby drogę w Rogiedlach i drogę 
Zagony - Gronowo dokończyć.” 

Radny Robert Świtalski „Czy Pani radczyni nie wiedziała, że tam nie należy umieszczać 
kwot, jeżeli regionalna powołuje się na konkretne przepisy prawa?” 
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Radca Prawny Marzena Sulikowska – Kołakowska „Tak jak Pan zauważył opiniuję taką uchwałę 
pod względem formalnoprawnym, natomiast to, czy coś znajduje się w budżecie czy nie to, za 
to odpowiada bezpośrednio Pani skarbnik. Nigdy wcześniej w zasadzie tego typu 
uchwały intencyjne nie były kwes onowane, nawet jeżeli były podejmowane z dużym 
wyprzedzeniem i ze wskazaniem kwot. Zmienia się linia orzecznicza wielokrotnie na ten temat 
mówiłam. Wskazywałam, że uchwały które były dobre nagle przestają być dobre, zaczynają się 
rozstrzygnięcia. Po prostu na przyszłość trzeba najpierw mieć plan budżetowy, a później 
ewentualnie uchwały intencyjne. 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Warmińsko - Mazurskiego z dnia 21 listopada 2023r. znak: PN.4131.433.2023 stwierdzające 
nieważność uchwały Nr L/316/2023 Rady Gminy Lubomino z dnia 26 listopada 2023 roku w 
sprawie uchwalenia zmiany Statutu Gminy Lubomino w części dotyczącej §1 w zakresie 
sformułowania „Porządek obrad, miejsce i godzinę rozpoczęcia sesji Przewodniczący ustala w 
porozumieniu z Wójtem lub grupą radnych stanowiących co najmniej ¼ ustawowego składu 
rady gminy będących wnioskodawcami.” 

 
Rozstrzygnięcie nadzorcze stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Radny Dariusz Krysik „Czy udało znaleźć w budżecie to, o czym rozmawialiśmy na komisji w 
sprawie zakupu nagłośnienia? Dlatego tak naciskam, bo ten występ ma być 10 grudnia i może 
by się udało. Jeżeli nie, przekładamy na przyszły rok, no to przekładamy.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Wniosek poszedł, ale nie mam odpowiedzi jak zostanie 
zrealizowany, bo zdaje się, że wniosek poszedł i był skierowany do Pani księgowej, żeby znalazła 
środki finansowe. Za krótki czas między komisją a sesją. Trochę to trwa, zanim dostałem 
wniosek, zanim zareagowałem. Biblioteka ma swoją księgowość. Jest takim podmiotem trochę 
innym niż pozostałe jednostki organizacyjne stąd musi być papierowa droga.”  
 
Radny Dariusz Krysik „Występ chyba jest 10 grudnia, jak się nie mylę, to byłoby fajnie jeżeli 
by się udało. Jeżeli nie, no to w jakimś tam, tak jak Pan mówił, może w przyszłym budżecie 
czy po nowym roku.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „To znaczy myślę, że to będzie tak, że my znajdziemy te pieniądze 
w tym roku i to kupimy, a wy nam oddacie w przyszłym.” 
 
Radny Robert Świtalski „Wrócę jeszcze do tej sytuacji, która się wytworzyła przy uchwale w 
sprawie statutu Gminy Lubomino.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Panie radny to nie jest ani wniosek, ani informacja.” 
 
Radny Robert Świtalski „Proszę mi nie przerywać. Wolne wnioski są, tak?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „To nie jest wolny wniosek.” 
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Radny Robert Świtalski „Otworzyła Pani dyskusję, to bardzo proszę mi nie przerywać.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Dyskusja jest z zasady merytorycznie na temat.(…) 
Jak Pan ma zamiar  znowu obrażać, to nie jest zasadne.” 
 
Radny Robert Świtalski „Nie ma zamiaru obrażać. Proszę włączyć mi mikrofon.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Nie włączę Panu mikrofonu. Czy mają Państwo radni 
jeszcze jakieś wnioski w punkcie 12?” 
 
Radny Robert Świtalski „Tak, ja!” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Skoro Pan chce wrócić do tej uchwały, to nie jest w 
temacie.”(…) 
„Czy mają państwo jeszcze jakieś pytania?” 
 
Radny Adam Chyżyński „Ostatnio tam się przejechaliśmy po tej drodze na cmentarz tutaj w 
Lubominie, no i tam jest taki przepływ 100 metrów od wyjazdu, gdzieś tak mniej więcej. Tam 
się robi dziura na środku tej drogi.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Już Pan Radny Sienkiewicz o to pytał. Przepust jest dobry, tam się 
nic nie dzieje z przepustem. Coś się zadziało między przepustem a tą drogą. Jest to zgłoszone 
do wykonawcy, będzie poprawione.” 
 
Radny Adam Chyżyński „Mi się wydaje, że tam się zaczyna robić problem tam dalej. Tamta 
droga bardzo się robi jakaś pofalowana.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Każda gruntowa droga, na niej pojawia się tarka z czasem od 
pojazdów, które ją użytkują, to jest normalne i na każdej drodze szutrowej, która jest trochę 
twarda pojawia się tarka.”  
 
Radny Adam Chyżyński „Ale tam po prostu takie duże wgłębienia się robią. Całkiem 
pofałdowana ta droga jest.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Powiem tak wszystkie drogi, które są gruntowe są niestety 
narażone na użytkowników o ciężkim tonażu i jak jest pogoda różna od takiej, która jest mokrą 
pogodą, leje cały listopad praktycznie i wyjeżdża się z kukurydzą, która waży dziesiąt ton to ta 
przyczepa i ciągnik swoje robi wjeżdżając pod górkę szczególnie tu z szutru na asfalt, wyrywa 
trochę, robi to co robi z drogą, no niestety. Gdybyśmy wszyscy dbali o to, żeby przejeżdżać nie 
niszcząc drogi to byłoby idealnie, ale powiem szczerze oddałem drogę tą nową w Świękitach i 
była zwózka kukurydzy,  płakać mi się chciało, nie chce się naprawdę robić. Jeżeli człowiek ma 
zjazd z pola zrobiony a jedzie specjalnie po poboczu z przyczepą, z kukurydzą, z ciągnikiem to 
się naprawdę nie chce inwestować, nie chce się tego robić,  bo jak widać po drugiej stronie,  że 
nie ma no przynajmniej odrobiny szacunku dla  tej roboty, dlatego wysiłku, żeby ta droga była. 
No po to jest wjazd na pole, żeby z niego korzystać, a nie przejeżdżać po poboczu jak po 
wjeździe. Wjazd się utwardza, a pobocze jest po to, żeby ewentualnie jak się nie zmieści to 
zjechać, ale nie jeździć po nim. Świeże zrobione wiadomo, że trzeba dwóch, trzech sezonów 
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żeby to się wszystko zagęściło, żeby to było twarde. Tak jest z drogami wszystkimi, jest kwestia 
użytkownika. Jak się szanuje drogę, to droga jest. Jeżeli się nie szanuje, to się jej nie ma i tak 
jest na własnym podwórku, kto szanuje własne  podwórko to ma drogę, kto nie szanuje to tam 
trzeba w gumakach.” 
 
Radny Adam Chyżyński „Jeszcze chciałem poruszyć sprawę, bo tam te skargi mieszkańców 
miejscowości Zajączki są. Czy mamy jakieś plany zrobić tą drogę?” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ale jakie skargi?” 
 
Radny Adam Chyżyński „No, że jest błoto i ciężko wyjechać. Jedyna miejscowość co została 
na naszych gminnych drogach co nie ma takiego prawdziwego dojazdu.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Zajączki to tak jest w kolejności. Jeszcze jest Piotrowo, Samborek 
jeszcze są Ełdyty Małe.”  
 
Radny Adam Chyżyński „Ja mówię o gminnych drogach.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Jak o gminnych drogach no to Ełdyty Małe i Zajączki. 
Prawdopodobnie wykonując program funkcjonalno użytkowy na Ełdyty, wystarczy nam na 
Zajączki, ale to mówię: prawdopodobnie. Mamy dopiero decyzję z podziałem działki w 
Ełdytach. Będziemy to bilansować i próbować stworzyć program funkcjonalno użytkowy i 
puścimy to na przetarg z Zajączkami. Jak nam starczy - to zrobimy, jak nie starczy - będziemy 
szukać pieniędzy na dołożenie. Chciałbym  właśnie drogę w Zajączkach zrobić, utwardzić. Tam 
będą też problemy z granicami, z płotami, z działkami, bo widać. Płot  jest w drodze, droga w 
działce i to wszystko trzeba teraz po porządkować. Zajączki, Edyty i Świękity to były trzy 
miejscowości, do których chcieliśmy zrobić asfalt. W Świękitach nam się już udało przy tej 
inwestycji więc myślę, że zostają Edyty, Zajączki i powinno tych dwóch milionów starczyć.” 
 
Radny Dariusz Krysik  „Panie Wójcie pozwolę się trochę nie zgodzić z Panem tutaj, że 
użytkowanie drogi to już jest jej niszczenie. Są ekstremalne przypadki, gdzie tak jak Pan mówi, 
że ktoś wjeżdża niszczy czyjąś pracę. Myślę, że od tego są odpowiednie służby do zareagowania 
na takie przypadki, ale ogólnie użytkowanie drogi przez kogoś kto ma pole czy musi dojeżdżać 
w taki czy inny sposób, no jakoś musi sobie radzić. Płaci podatki, dokłada się do utrzymania tej 
drogi. To tak samo można powiedzieć, że droga powiatowa biegnąca przez Rogiedla, asfaltowa 
też jest źle użytkowana bo zaczyna pękać ten asfalt. Też można szukać winnych,  kto to popsuł. 
No ktoś jeździł drogą, zaczęła pękać, ktoś ją źle użytkował. Dlatego też takie twierdzenie, że 
ktoś jeździ i niszczy - no zgadza się jest po części to prawdą, ale zwróćmy uwagę na tą drogę o 
której była mowa wcześniej w kierunku Opina, gdzie sygnalizowaliśmy, że tam jest dużo za mało 
wymieniony grunt. Dużo było za mało tej podsypki, glina już wtedy się wyciskała dlatego też 
jakość tej drogi budziła od początku wątpliwości co do jakości wykonania. Jeżeli jest słabo 
wymieniony grunt niestety ona się bardzo szybko rozjechała i to nie chodzi już o tarkę tylko 
mocne koleiny. Jeżeli nie ma podbudowy jakiejkolwiek, nie ma wymienionej odpowiedniej 
ilości gruntu, im więcej jest wymienione tym dłużej wytrwa, jeżeli jest bardzo mało no to 
szybko się zmieszał z gliną i powstały koleiny.” 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur „No to ja przypomnę, że tam nie było żadnej wymiany gruntu poza 
tym odkrytym śmietniskiem. Inwestycja, jeśli chodzi o tą drogę polegała tylko na tym, żeby 
nasypać warstwę kruszywa i to było wszystko.  To było wykorytowanie i nasypanie warstwy 
kruszywa. Nie było wymiany gruntu. Natomiast w tym miejscu gdzie okazało się, że przy 
korytowaniu odkryło się tam ileś metrów butelek i wyrzuconych śmieci, no tam faktycznie był 
wrzucony gruz, ale też trudno mówić, że tam była wymiana gruntów. Zabrane śmieci i 
wrzucony gruz od nas, a to też tylko dlatego, że droga nie była w granicach, częściowo była w 
lesie, częściowo w polu i trzeba było to uporządkować.  Jak się uporządkuje to wiadomo 
odkrywa się różne skarby. Powiem tak, ja nie mówię o tym, że generalnie wszyscy niszczą drogi 
ale jeżeli mówimy tutaj, że komuś się dół robi to ja myślę, że to nie jest tak, że to tylko kwestia 
drogi. To po prostu jest kwestia też użytkowania i jeżeli na przykład pojedziemy taką mokrą 
porą jak teraz po drogach gruntowych, gdzie latem jest idealna droga, można jechać 
samochodem osobowym, a teraz się weźmie przyczepę z kukurydzą i dwa ciągniki, no i jest 
pozamiatane na 30-40 cm.  Jak się weźmie przyczepę z lasu z drewnem, przeciągnie po takiej 
drodze, która jest rozmiękczona wodą, deszczem no to są koleiny 20-30 cm, droga jest 
załatwiona, a wystarczy przerwać warstwę tą górną i jest po drodze. Ja tylko o tym mówię. 
Natomiast tu akurat mnie zabolało, bo jak pojechaliśmy na odbiór i zobaczyłem jak się zawraca 
z kukurydzą po drodze i po poboczu, no to mówię trochę szkoda, bo to ma ludziom służyć lata, 
a nie na jeden raz tylko na odbiór i koniec.” 
 
Radny Dariusz Krysik  „Jeżeli był przypadek niszczenia, że tak powiem nawierzchni, mienia 
czyjegoś to są od tego odpowiednie służby. Jeżeli ktoś by może dostał mandat za takie 
niszczenie, może następnym razem by się zastanowił.”  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Powiem tak. Robił powiat nową drogę Wapnik – Świękity, świeży  
asfalt, jechał człowiek z maszyną, nie wiem czy miał kultywator, czy coś, spadło mu to na asfalt, 
wycięło ze trzy dziury. No i co ścigać takiego człowieka?” 
 
Radny Dariusz Krysik  „No to, jeżeli by Panu ktoś przyszedł na podwórko, zniszczył samochód 
to co, by Pan powiedział, że nie będę go ścigał. No to jest nasze mienie.  Jeżeli ktoś niszczy no 
to niestety. Jeżeli Pan mówi, że pod kołami wyciskają się kolejny 20 cm to znaczy, że podłoże 
jest niedobre, nie jest do tego  przystosowane.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Pan wie o tym, że nie wszystkie drogi mamy z kruszywa. Mamy 
drogi gruntowe, które formujemy tylko praktycznie, kosimy od czasu do czasu i ja mówię o 
takich drogach i też one latem służą idealnie natomiast przychodzi taka pora, że jak trzeba z 
pola sprzątnąć no to nie ma jak przejechać.” 
 
Radny Dariusz Krysik „No to możemy do tego wrócić są miejscowości, które nie mają twardej 
drogi dojazdowej i ciągle jest ten sam problem i też oni mogą powiedzieć, że ktoś źle użytkuje, 
bo później przychodzi pora, że nie mogą do domu dojechać.” 
 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Dlatego o tych miejscowościach trzeba myśleć. Współpracować z 
powiatem. Doprowadzić do tego, żeby ta twarda droga w końcu, w tym wieku już do każdej 
miejscowości doszła.” 
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Radny Dariusz Krysik „Od początku kadencji walczymy o drogę Wilczkowo-Piotrowo - 
Samborek- Rogiedle.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „ Nie. Na początku była droga Zagony – Gronowo, Gronowo-las i  
tu trzeba było najpierw zrobić jedną drogę, potem drugą. Jak zaczniemy robić w pięciu 
rejonach to nie zrobimy nic. Uważam, że tak powinno być zrobione. Jedziemy te główniejsze 
drogi po kolei. Ja owszem nie zgadzałem się na drogę na las bo chciałem dokończyć drogę, żeby 
była komunikacja z Różyniem, Zagony – Gronowo - Różyn i to była moja sprzeczka załóżmy z 
Panem Radnym Sienkiewicz. On chciał do lasu na grzyby a ja chciałem, żeby było kółko do 
dowożenia dla dzieci. No i teraz jest taki moment, że jedzie autobus i z asfaltu wjeżdża w błoto, 
które czasami jest nawet nieprzejezdne. Natomiast nie chodziło o to, żeby poprawić 
komunikację w gminie, żeby ten uczeń mógł dojechać porządnie. Zostaje nam oczywiście 
Samborek – Piotrowo - Wilczkowo ten odcinek musi być też zrobiony wcześniej czy później.” 
 
Radny Dariusz Krysik „Przypomnę jak to było. Na początku kadencji od początku 
rozmawialiśmy o tej drodze no i tak jak Pan tutaj powiedział trzeba poczekać na swoją kolejkę. 
Mamy tą drogę, mamy tą, następna kolejka będzie już wasza. Gdy przyszło do kolejki i 
powiedzmy tej, teraz drogi no niestety, nie dostaliśmy tej drogi. Sam Pan wie, że została droga 
zaakceptowana Lubomino - Lidzbark jako do wymiany nawierzchni, do remontu, ta droga 
została pominięta znowu jakby w tej kolejce, która miała jakby być obiecana, że w tej kolejce 
będzie zrobiona.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Tu się z Panem częściowo zgadzam, częściowo nie, bo jeżeli 
pojawia się taka możliwość, że można dostać dofinansowania w kwocie 30 milionów, że udział 
procentowy jest 2,5 %, bo są takie pieniądze na stole, to rzuca się wszystko i robi się wniosek 
na najdłuższą drogę.” 
 
Radny Dariusz Krysik „Ja to rozumiem tylko wytłumaczy Pan człowiekowi, który nie może 
dojechać do pracy z domu, wyjechać, czy wrócić, czy dziecko dowieźć. Bo tu są większe 
dofinansowania, ja rozumiem, ale póki co ta droga jest twarda i przejezdna.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Panie Darku ktoś, kto decyduje o drogach w powiecie ma swoją 
politykę i pewnie z punktu widzenia mojego, Pańskiego, mieszkańca Piotrowa czy Samborka, 
ta droga jest najważniejsza, ale z punktu widzenia mieszkańców, na przykład Kiwit, czy 
Lidzbarka, czy Ornety już niekoniecznie. Tutaj każdy musi to w swoim sumieniu rozegrać.” 
 
Radny Dariusz Krysik „W tej chwili nie rozmawiamy o Kiwitach, o innej gminie, tylko czekaliśmy 
na kolejkę. Co trzy lata jest kolejka w gminie, że powiat robi jakąś inwestycję no i czekaliśmy. 
Minęło 3 lata i niestety nie doczekaliśmy się tej inwestycji o to chodzi. Czy Kiwity są za tym, czy 
nie to już nas nie interesuje. My patrzymy na to co nam się należy od powiatu i czekaliśmy 
grzecznie.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ja poprosiłem Pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, żeby 
wyciągnął dane historyczne czy ta droga była kiedyś w planach Zagony- Gronowo -Wolnica bo 
to była ta droga, którą myśmy zrobili od Wolnicy do Różynia, starosta zrobił od Zagon do 
Gronowa i chce domknąć teraz Gronowo -  Różyn. Ona była faktycznie w planach jako pierwsza 
droga bo tej łączącej Lubomino z Lidzbarkiem jako strategicznej drogi z pierwszej kadencji, to 
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ta została wytypowana jako druga, nie wiem dlaczego, mogę się domyślać.  Teraz myślę, że 
patrząc na to, co jest w planach, jeżeli zamknie się już tamte kółko, no już nie ma wyjścia zostaje 
tylko tutaj. Ja mam tyle  sobie do poprawienia humoru, że udało mi się zrobić między Zagonami 
a Samborkiem, że tu przynajmniej jest jakiś tam dojazd i trochę swoją gminną drogą 
poprawiłem komunikację dla mieszkańców Samborka. Piotrowo zostało niestety jak ta taka 
biedna, pokrzywdzona jedna miejscowość. Też nie możecie mi powiedzieć, że nie próbowałem, 
bo ja z własnych możliwości próbowałem zrobić Piotrowo pisząc wnioski do ładu na drogę Biała 
Wola – Piotrowo – Wilczkowo. Chciałem chociażby tutaj, na odcinki podzieliłem i próbowałem 
to zrobić. Rogiedle tam były trzy możliwości ja to napisałem, ale niestety nie dostałem 
dofinansowania.” 
 
Radny Dariusz Krysik „To jeszcze może tam trzeba by było się przyjrzeć sytuacji, bo tam jest 
trochę tak dziwnie. Biegnie droga powiatowa, część jest gminnej, znowu powiatowa, tam jest 
nie do końca tak wszystko uregulowane.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ale o czym teraz mówimy?” 
 
Radny Dariusz Krysik „Z Piotrowa w stronę Białej Woli kawałkami jest droga taka, droga taka. 
Tam nie jest, że ciągłość jest. Już nie mówię w tym lesie co tej drogi już tam nie ma.  Tam tak 
samo jest taka sytuacja, że tu jest kawałek powiatowej, kawałek gminnej. Tam już nikt nie 
jeździ. Tej drogi praktycznie już w ogóle nie ma, to już tam pomijajmy, ale nawet przy 
miejscowości są takie właśnie odcinki, że gminna, powiatowa, gminna. Jakby jeden ciąg drogi 
to jest.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Podobnie jest z drogą gdzie wodociąg szedł teraz na górę, ta droga 
tu gdzie jest domek myśliwski. Tam też jest tak, że jest część drogi gminnej, potem jest lasu 
czyli nadleśnictwa, potem jest znowu nasza. Przecież dłuższy czas to myśmy ją robili jako naszą. 
W momencie, kiedy zaczęliśmy robić dokumentację pod wodę wyszło na jaw, że to nie jest 
nasza działka.” 
 
Radny Dariusz Krysik „No to może trzeba byłoby się temu przyjrzeć i to jakoś prawnie 
wyprostować.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Nadleśnictwo nie odda. Chociaż drogę, może. Trzeba spróbować.” 
 
Radny Dariusz Krysik „Jeżeli nie odda to niech utrzymuje.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Natomiast tu z tą drogą na Piotrowo to nawet nie wiem, że tam 
jest też działka część naszej, część powiatowej, bo wydawało mi się, że z Białej Woli leci do 
Piotrowa powiatowa.” 
 
Radny Dariusz Krysik „Ale  tam jest kawałek takiej, kawałek takiej. Na pewno tak jest. Na 100%, 
bo ja pamiętam tą sytuację. (…) Na komisji wrócimy do tematu.” 
 
Radny Robert Świtalski „Chciałbym Panie Wójcie zapytać o tą drogę,  o której Pan mówił, że 
do jesieni będzie zrobione, a mianowicie droga do Ełdyt Małych przy okazji tego przepustu, 
który jest pod drogą zanim się wjedzie do miejscowości. Stoją tam takie drewniane barierki, 
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które no jak to drewniane barierki długo nie wytrzymają. Pan obiecał, że do jesieni będzie to 
zrobione. Minął czas i nic tam nie zostało zrobione. Tam żadna maszyna się nie pojawiła w 
międzyczasie. Mówię  o tym dlatego, że znowu są opady deszczu, opady śniegu, śnieg będzie 
topniał, tam będzie znowu wysoki poziom tej wody. No niedopuszczalne jest to, żeby tam był 
taki głęboki rów, bo po jednej stronie jest studzienka zamontowana, po drugiej jest wykopany 
głęboki rów o którym znowu przypominam i część tej ziemi została rzucona na pole mieszkańca 
naszej gminy. No i chciałem zapytać co  tam się dzieje, że tam nic się nie dzieje.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Nie odpowiem teraz dokładnie. Miałem informację, że to co jest 
w naszej gestii, czyli droga i rurociąg pod drogą, że jest okej.  Natomiast my za właścicieli działek 
i to, że przez te działki odpływ jest utrudniony, ponieważ urządzenia melioracyjne nie są 
czyszczone, to już za to niestety odpowiadać nie możemy. Taką wiedzę jaką ja mam, jeśli chodzi 
o przepust pod drogą, jest drożny, barierki zostały zamontowane po to, żeby ewentualnie 
dziecko, które będzie szło czy jechało na rowerze nie wpadło do tego rowu.  Myślę, że wspólnie 
razem z właścicielami gruntu z jednej z drugiej strony należy tą sprawę zalewiska i sprawę tego 
rowu głębokiego usunąć, żeby nie było niebezpiecznie, no bo ja nic poza działkę drogową 
więcej zrobić, poza wysłaniem informacji do wód polski, zrobić nie mogę.” 
 
Radny Robert Świtalski „Ale to jakby Pańscy ludzie wykopali ten głęboki rów i na prywatną 
działkę zrzucili ziemię i ta ziemia sobie już ileś tam lat leży. Ja o tym mówię i mówię, i mówię, 
a Pan mówi, że to będzie zrobione. Ostatnio jak rozmawialiśmy na ten temat wiosną, to Pan 
powiedział, że do jesieni ta sprawa będzie załatwiona i teraz mamy zimę, a sprawa nie jest 
załatwiona i znowu tam tej wody zaczyna się zbierać niebezpieczne ilości.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Nie odpowiem na dzisiaj. Nie mam wiedzy. Muszę to sprawdzić. 
Jutro wraca Pani inspektor od dróg zapytam go co było robione, co trzeba zrobić.” 
 
Radny Robert Świtalski „Nic nie było robione od tamtego czasu.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ja miałem informację taką, bo to nie był tylko ten kawałek, była 
też sprawa łuku chyba tam u góry, że to wszystko zostało na tej drodze poprawione, więc 
jeżeli Pan twierdzi, że coś jeszcze nie zostało do końca zrobione to postaram się to wyjaśnić. 
Byłem na tej drodze, tam u góry była koparka był ten róg cały zmieniony, woda była 
odprowadzona z tej strony już drugiej, więc na pewno pracownicy tam byli. Był wynajęty sprzęt 
z tego co wiem, natomiast, czy zrobili jedną i drugą sprawę to nie odpowiem. Wiem, że na 
pewno prace na tej drodze trwały.” 
 
Radny Robert Świtalski „To może w jakimś innym miejscu tej drogi, na pewno nie w tym 
miejscu, o którym mówię. Jeśli już jesteśmy przy drogach, to chciałem Panu zwrócić uwagę i 
prosić o interwencję w takim razie, droga powiatowa jest lodowiskiem między drogą 
wojewódzką a drogą wojewódzką, droga powiatowa biegnąca przez Wapnik. (…) Tam jest po 
prostu lodowisko. Tamtą drogą jeżdżą autobusy z dziećmi.” 
 
Radny Zdzisław Naguszewski „W tamtym roku zgłosiliśmy wycinkę zakrzaczeń. Zaczęli wycinać 
i przerwali. Jeszcze na poboczach są dziury wymyte przez deszcz, że nie idzie ominąć. Spadł 
śnieg i ani razu nie poszedł żaden sprzęt.” 
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Kierownik RGKiT Karolina Jaczewska „Wczoraj wystąpiłam do Zarządu Dróg Powiatowych, to 
odpisali, że będą odśnieżać zgodnie z ich planem utrzymania dróg.” 
 
Radny Robert Świtalski „Tak jak widać Zarząd Dróg Powiatowych ma nas głęboko gdzieś, bo to 
nie jest pierwszy raz, tam ciągle są problemy z tą drogą i ja chciałbym, żeby Pan może jakąś 
interwencję zrobił, bo tutaj widać Pani Karolina coś spróbował, a no ale się okazuje, że to jest 
za mało, więc może Pan swoimi prywatnymi kanałami, zanim tam się jakaś tragedia stanie. Ja 
dzisiaj tam jechałem, dlatego się spóźniliśmy z Radnym Chyżyńskim na sesję. Po prostu ta droga 
jest bardzo niebezpieczna, tam jest gruba pokrywa lodowa, nie było tam w czasie opadów 
żadnego pługu, żadnej odśnieżarki, żeby to zepchnąć na bok w związku z czym samochody, 
które tam jeździły ubiły ten śnieg, to wszystko przymarzło i jest bardzo gruba pokrywa lodowa, 
także łyżwy polecam na tą drogę.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Ta na Rogiedle jest taka idealna?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Tam jest tak samo.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „A na Wolnice?” 
 
Kierownik ŚDS Małgorzata Kozioł „Na Wolnice jest w miarę dobrze. Jest posypana droga. W 
porównaniu z tym, co było zawsze ta droga jest dużo lepsza.”  
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Na Rogiedle było wczoraj też zdarzenie drogowe. TIR 
wjechał do rowu, był wyciągany, pomagali mieszkańcy.” 
 
Radny Robert Świtalski „Tu mamy sytuację taką, że tymi drogami jeżdżą dzieci nasze, więc to 
jest niebezpieczne, bo tam w momencie nawet wymijania się dwóch samochodów, jak autobus 
będzie chciał zahamować no to jak poleci po tym lodzie, gdzieś nie daj Boże na zakręcie, no to  
ciężko będzie kierowcy wyprowadzić bezpiecznie dzieci z tego zdarzenia.” 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur „Po sesji zaraz spróbuje się dodzwonić do Pana Dyrektora i zapytać 
jakie są plany w stosunku do tych dróg.” 
 
Radny Robert Świtalski „Następna sprawa to chciałem zapytać, Pani Czaplicka mówiła o jakiś 
kosztach dodatkowych przy okazji tamtej uchwały. Chciałem zapytać o jakich kosztach Pani 
mówiła?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Panie radny nie pozwolę  Panu na wracanie znowu 
do uchwały. Została podjęta, będziemy się z tym liczyć. Podejrzewam, że wojewoda jej nie 
odrzuci.”(…) 
 
„O uchwale już mówiliśmy i tamta dyskusja została zakończona. Mieszkańcy słyszą tylko Pana 
arogancję, zakrawającą na chamstwo i warcholstwo. Czy Panowie jeszcze mają jakieś pytania?” 
 
Radny Robert Świtalski „Tak. Ja mam pytanie.” 
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Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Nie. Do mnie nie ma tu pytań. Przechodzimy do 
punktu trzynastego, zamknięcie obrad.” 
 
 
Ad.13. Zamknięcie obrad. 
Pełny przebieg pkt 13 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 2:17:20  – 2:17:39). 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała zamknięcia 
LI Sesji Rady Gminy Lubomino. 
 
 
 
Protokolant:       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ilona Basałygo              Izabela Czaplicka 


